
PROTOKÓŁ
z obrad XXII Sesji VI kadencji  Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim odbytej

dnia 14 lutego 2013r.
Porz  ą  dek obrad:  

1. Otwarcie obrad XXII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej 
w Brześciu Kujawskim.

3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.

4. Omówienie i przyjęcie   uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012r. 
5. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020.
6. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na I półrocze 2013 roku.
7.  Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zbycia  nieruchomości.
8. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Brześć Kujawski na lata 2013-2025.
9. Interpelacje i zapytania.
10. Wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad XXII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Ad 1.Otwarcie obrad XXII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
Otwarcia  obrad  XXII  Sesji  VI  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  Kujawskim  dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golasiński, informując, że w obradach uczestniczy  15 
radnych (lista obecności w załączeniu). 
Ponadto obecni byli:
Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki;
Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego – Pan Paweł Małas;
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
Sekretarz Gminy – Pan Leszek Ołdyński;
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Promocji –  Pan Tomasz Chymkowski;
Radca Prawny – Pan Wojciech Borkowski;
Kierownicy jednostek organizacyjnych;
Sołtysi;
Pozostali goście.
Przewodniczący RM zgłosił poprawkę do porządku obrad dzisiejszej sesji, która dotyczyła pkt 5 tj 
„Omówienia  i  przyjęcia   uchwały  w  sprawie  zmian  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej 
Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020”,w którym zgodnie z tytułem projektu tej uchwały 
rok  2020  powinien  być  zmieniony  na  rok  2021,   wobec  tego  Przewodniczący  RM  zapytał 
wszystkich Radnych czy są za przyjęciem porządku obrad wraz z wniesioną poprawką.

Porządek  wraz ze zgłoszoną poprawką został przyjęty czternastoma  głosami „za” , przy 
jednym głosie  „wstrzymującym się” i braku głosów „przeciwnych”.



Następnie Przewodniczący obrad zapytał czy ze strony Radnych są propozycje  ewentualnej zmiany 
do przygotowanego  porządku obrad. Więcej uwag nie zgłoszono. 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej 
w Brześciu Kujawskim.

Rada Miejska piętnastoma  głosami „za”, przy braku głosów wstrzymujących się”
 i  braku głosów „przeciwnych” przyjęła protokół

z obrad  XXI  Sesji VI kadencji Rady Miejskiej.

Ad 3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.
Burmistrz Wojciech Zawidzki przedstawił  zadania, które były realizowane między obradami Sesji 
Rady Miejskiej tj: przygotowanie projektów technicznych zadań  inwestycyjnych przewidywanych 
do  realizacji  w  roku  2013  w  tym  głównie  wniosek  do  RPO  na  termomodernizację  Szkoły 
Podstawowej w Wieńcu oraz przygotowywanie wniosków na małe projekty w ramach programu 
LIDER. Ponadto Burmistrz przekazał, że nabyto nieodpłatnie działkę od PKP o pow. 1,91 przy ul. 
Kolejowej  i  podpisano  wstępnie  akt  notarialny  na  nabycie  ponad  7  ha  jeziora  „cmentowa”  z 
przylegającymi gruntami. Burmistrz dodał, że nabyto również od Cukrowni lokal mieszkalny wraz 
z lokatorami. Ponadto sprawy dotyczące obecnej sesji jak również sprawy należące do Burmistrza i 
pracowników Urzędu. 
Radny  Ryszard  Szeleziński  zapytał  jakie  są  dalsze  poczynania  odnośnie  obwodnicy  i  ronda? 
Następnie Radny Szeleziński przedstawił artykuł „Gazety Kujawskiej” z dnia 21 grudnia 2012r. 
odnośnie zapewnienia mieszkańcom znajdującym się na terenie zespołu pałacowo – parkowego w 
Brzeziu mieszkań komunalnych, które  mają być wybudowane przez Gminę Brześć Kujawski w 
związku z likwidacją obiektów tam znajdujących, jak również, że  Gmina ma przejąć pracowników 
ze szkoły, która ma zostać zlikwidowana. W związku z tym Radny zapytał czy to prawda i kiedy te 
budynki będą budowane i czy  Starostwo Powiatowe nam narzuca ich budowę? 
Burmistrz Wojciech Zawidzki przekazał, że nic się nie zmieniło od  komisji, na której poruszany 
był ten temat.  Na dzień dzisiejszy  Starostwo Powiatowe wstrzymało się od decyzji  dotyczącej 
likwidacji szkoły znajdującej się przy placówce opiekuńczo – wychowawczej. Na temat obwodnicy 
Burmistrz  powiedział,  że  od  ostatniej  jego  wypowiedzi  na  ten  temat  nic  się  nie  zmieniło,  ale 
prawdopodobnie  w  przyszłym  tygodniu  na  spotkaniu  w  oddziale  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  i 
Autostrad w Bydgoszczy temat ten zostanie poruszony. Na temat ronda Burmistrz poinformował, że 
jednym z elementów pozyskania terenów od PKP była wydana koncepcja przez nas dla Dyrekcji 
PKP w Gdańsku, że ten teren będzie przeznaczony na ścieżkę rowerową, na parking jak również na 
wybudowanie ronda. 
Radny Jan Karkosiński odnośnie zespołu pałacowo – parkowego w Brzeziu dodał, że ostatnio kiedy 
był poruszany ten temat to Pan Burmistrz sam proponował budowę obiektu socjalnego dla tych 
mieszkańców, a teraz przedstawia co innego. 
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że w temacie budowy ww. obiektu są wstępne ustalenia, i  teraz 
jest robiona wycena tego terenu, jest robiony podział geodezyjny czyli wydzielenie tego terenu za 
parkiem z przeznaczeniem dla placówki opiekuńczo – wychowawczej a w trakcie wyceny podejście 
do sprzedaży. Jest wyłoniony kupujący. W części lokatorskiej byśmy podjęli się zaprojektowania i  
wybudowania z gwarancją podpisania umowy o finansowe pokrycie przez Starostwo Powiatowe ze 
sprzedanego  pałacu,  część  rozbudowy  jest  również  w  gestii  Starostwa.  Burmistrz  dodał,  że 
warunkiem rozpoczęcia  tych  działań  jest  znalezienie  nabywcy i  podpisanie  wstępnej  umowy z 
zaliczkowaniem. 

Przed przystąpieniem do omawiania uchwał, Przewodniczący Rady Miejskiej Marek 
Golasiński  poinformował,  że      projekty  uchwał  były  omawiane  na  posiedzeniach   
Komisji Rady Miejskiej w dniu 11 lutego   2013r.      w związku z tym  przystąpiono do   
rozpatrywania i  przyjmowania uchwał.



Ad 4. Omówienie i przyjęcie   uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013r. 
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła trzynastoma  głosami „za”,przy dwóch głosach „wstrzymujących się” i 

braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.

Ad 5. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2021.
Pani  Skarbnik  Joanna  Wojtczak  poinformowała,  że  załączniki  projektu  tej  uchwały  zostały 
uzupełnione w miejscach, w których do tej pory nie funkcjonowały. Natomiast w przedsięwzięciach 
nie były wpisane kwoty poręczeń w roku 2014 w wydatkach bieżących. 
Radny J. Karkosiński zapytał czy to nie ma wpływu na lata 2012 – 2020 i 2012 -2021?
Pani Skarbnik J. Wojtczak odpowiedziała, że w momencie przyjęcia budżetu na rok 2013 i WPF 
prognoza finansowa wydłużyła się o jeden rok czyli do 2021r. Dlatego teraz zmieniona jest uchwała 
na lata 2012 – 2021. W prognozie finansowej figurują lata archiwalne 2010 i 2011 oraz rok 2012 
natomiast  wieloletnie  przedsięwzięcia  ujmowane  są  od  roku  2013.  Program  komputerowy,  w 
którym pracujemy nie pozwala na wcześniejsze ujęcie przedsięwzięć, tylko od roku bieżącego.
Radny Grzegorz  Koźmiński  zapytał  o  zadanie  pn.  „Zagospodarowanie  terenów o  szczególnym 
znaczeniu”, czego to dotyczy?
Pani  Skarbnik  J.  Wojtczak  wyjaśniła,  że  to  dotyczy  zagospodarowania  terenu  przy  Szkole 
Podstawowej Nr 1 w Brześciu Kujawskim.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła trzynastoma  głosami „za”,przy dwóch głosach „wstrzymujących się” i 
braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2021.

Ad  6.  Omówienie  i  przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji 
Rewizyjnej na I półrocze 2013 roku.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Radny Mariusz Czyżniejewski  dopowiedział,  że  to  co jest 
zapisane w planie pracy jako niezrealizowane w 2012r dotyczy również planu na 2013r.
Radny J. Karkosiński odnośnie ujętego w planie pracy punktu „Zapoznanie z protokołami kontroli 
zewnętrznych przeprowadzonych w Urzędzie Miejskim w 2012 roku” zapytał czy radnym zostanie 
odczytany taki protokół pokontrolny?
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odpowiedział,  że  oczywiście  taki  protokół  może  zostać 
odczytany, gdyż po każdej komisji taki protokół jest sporządzany, który jest dostępny również w 
Biurze Rady.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma  głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” i 

braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na I półrocze 2013 roku.

Ad 7. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zbycia  nieruchomości.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.



Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma  głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” i braku 

głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zbycia  nieruchomości.

Ad 8.  Omówienie i  przyjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu usuwania wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Brześć Kujawski na lata 2013-2025.
Radny  Mariusz  Czyżniejewski  zapytał  czy  załącznik  zawierający  dane  osobowe  nie  będzie 
podstawą do uchylenia uchwały?
Pani Teresa Roszak poinformowała, że zostało to wyjaśnione i załączenie listy osób posiadających 
azbest, w tym imię i nazwisko, adres oraz ilość posiadanych wyrobów azbestowych nie stanowi 
naruszenia ustawy o ochronie danych osobowych, ale dla bezpieczeństwa przy publikacji uchwały 
dane  te  nie  zostaną  udostępnione.  Natomiast  oficjalnie  przy  programie  usuwania  azbestu 
załącznikiem  jest  inwentaryzacja  i  tam  nazwiska  są  ujęte,  ponieważ   osoby  i  tak  składają 
oświadczenia imiennie gdyż jest to  pomoc „ de minimis”.
Radny R. Szeleziński zapytał odnośnie tego programu, który głównie dotyczy usuwania azbestu z 
dachów a nie ma mowy o azbeście, który znajduje się w rurach dosyłowych wodę czy są jakieś 
plany związane z takimi rurami?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że przy każdych większych przebudowach wymieniane są te 
rury na nowe, natomiast  w programie tym są one ujęte ale nie ma dofinansowania na ten cel i na 
razie korzystamy z tego na co są przyznane  środki czyli na wymianę dachów.
Radny J.  Karkosiński  dopowiedział,  że  ta  dotacja  w  naszej  gminie  jest  ujęta  jako  pomoc  „de 
minimis” a w innych gminach nie i te gminy nie wymagają od  rolników  oświadczeń.
Pani T. Roszak poinformowała, że pracownik Urzędu był na szkoleniu i przekazał informację, że 
dotacja otrzymywana przez rolników na usuwanie wyrobów zawierających azbest stanowi pomoc 
„de minimis” i muszą składać oświadczenia o otrzymaniu takiej pomocy.
Radny J. Karkosiński dodał, że Gmina Kowal dotacje pokrywa z własnych środków a nie z pomocy 
„de minimis”.
Sekretarz Gminy Leszek Ołdyński dodał, że wszelka pomoc udzielona na rzecz rolnika jest pomocą 
publiczną ponieważ rolnicy zostali  zaliczeni  jako przedsiębiorcy i  w tym przypadku ulgi,  które 
Burmistrz stosuje np. z tytułu podatków również są uważane jako pomoc „de minimis”, tak więc 
wszelka pomoc tak jak usunięcie wyrobów zawierających azbest jest zaliczana jako „de minimis”.
Sekretarz dodał, że pomoc ze środków publicznych czy ona jest pomocą gminy czy państwa to jest 
pomocą publiczną.
Radny J. Karkosiński zapytał jak organizacja nadzoruje tą pomoc publiczną?
Pani Skarbnik J. Wojtczak dodała, że jest to  Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów, który 
zajmuje się pomocą i monitoruje pomoc publiczną. Z tego Urzędu wychodzą wytyczne odnośnie 
traktowania pomocy. 
Radny J.  Karkosiński  dopowiedział,  że  każdy rolnik  musi  złożyć  oświadczenie,  że  korzystał  z 
pomocy w związku z tym zapytał skąd on może wiedzieć ile z tej pomocy skorzystał? Czy jest 
jakaś instytucja , która posiada takie dane?
Pani  Skarbnik  J.  Wojtczak  przekazała,  że  nie  ma  takiej  instytucji  gdyż  nikt  nie  jest  w  stanie 
monitorować z jakiej pomocy korzystał, monitorowanie to spoczywa na korzystających z pomocy 
ale  jeżeli  dana osoba miała  umorzone podatki  to ona dostaje zaświadczenie w jakiej  wielkości 
zostały  umorzone  i  jaką  stanowi  pomoc.  Jednostki,  które  udzielają  pomocy   również  mogą 
wystawić zaświadczenie o udzielonej pomocy, natomiast jeżeli jest to jednostka sektora finansów 
publicznych to można wpisywać z decyzji ta kwotę. 
Radny Wojciech  Kołowski  zapytał  czy  ta  lista  osób  posiadających  wyroby  zawierające  azbest 
została sporządzona przez pracowników czy te osoby same się zgłaszały?
Pani  T.  Roszak poinformowała,  że część została  sporządzona przez pracowników a część osób 
zgłosiło się samych.



Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma  głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” i 

braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  przyjęcia Programu usuwania wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Brześć Kujawski na lata 2013-2025.

Ad 9. Interpelacje i zapytania.
Radny  Grzegorz  Koźmiński  zapytał  czy  odbędzie  się  na  wiosnę  komisyjny  przegląd  dróg  ? 
Następnie  odnośnie  ujętego  w  WPF  punktu  dotyczącego  zadania  pn.:  „Przebudowa  drogi  w 
Jaranówku” Radny Koźmiński zapytał co wchodzi w zakres tego zadania?
Pani  Skarbnik  J.  Wojtczak  na  temat  przebudowy drogi  odpowiedziała,  że  w  tym roku  będzie 
dokończenie tej drogi.
Burmistrz  W.  Zawidzki  na  temat  przeglądu  przekazał,  że  co  roku  na  początku  wiosny 
przeprowadzany  jest  taki  przegląd  i  oceniane  jest  gdzie  jest  pilna  potrzeba  przeprowadzenia 
remontu danej drogi. 
Radny J.  Karkosiński  zgłosił  wystąpienie  wzdłużnego  pęknięcia  drogi  w  Witoldowie.  Ponadto 
Radny zgłosił temat oświetlenia w Brzeziu, trzy lampy nie świecą. Następnie Radny Karkosiński 
poruszył  temat  gazyfikacji  w  miejscowości  Brzezie,  a  mianowicie  mieszkańcy  zwracają  się  z 
prośbą o to aby  w tej części gminy został poprowadzony gaz.
Burmistrz  W.  Zawidzki  przekazał  na  temat  oświetlenia,  że  kilka  tygodni  temu  został 
przeprowadzony objazd związany z oświetleniem i akurat te lampy zostały uwzględnione, nie są do 
końca  ustalone  tereny  Falborza  ale  na  następnym  takim  spotkaniu  zostaną  ujęte.  Na  temat 
gazyfikacji  Burmistrz  przekazał,  że  pierwszym  krokiem  do  rozmowy  jest  zebranie  listy  osób 
chętnych do założenia gazu i złożenie wniosku. Gwarancją do rozpoczęcia jakichkolwiek działań 
przez  PGNiG S.A.  związanych  z doprowadzeniem gazu jest złożenie zamówienia indywidualnego 
i jego ocena. 
Radny J. Barański poruszył temat utworzenia przedszkola w Wieńcu, a mianowicie  żeby takie tam 
powstało.
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że od 01 września 2013 roku zostanie utworzone przedszkole 
przy Szkole Podstawowej  w Wieńcu. 
Radny G. Koźmiński poprosił o posypanie piaskiem zakrętu w Gustorzynie w kierunku Dubielewa.
Radny Arkadiusz Furmankiewicz zgłosił awarię lampy  przy ul. Przemysłowej.
Pani T. Roszak przekazała, że zostanie to zgłoszone. 
Burmistrz W. Zawidzki dodał, że jak tylko ktoś zauważy, że gdzieś lampa nie świeci to należy 
zgłaszać do Pani Teresy Roszak.
Ad 10. Wolne wnioski.
Przewodniczący RM M. Golasiński  przekazał,  że  każdy z  radnych  otrzymał  pismo w sprawie 
oświadczeń  majątkowych  wraz  z  uwagami,  które  należy  wziąć  pod  uwagę  przy  wypełnianiu 
kolejnego oświadczenia, które należy złożyć do 30 kwietnia br. 
Ad 11. Zakończenie obrad XXII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
Przewodniczący  RM.  M.  Golasiński  podziękował  wszystkim za  przybycie,  udział  i  zakończył 
obrady XXII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej.

Protokół sporządziła: Magdalena Mierzwicka.


